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PROTOKÓŁ NR 60/24 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 5 marca 2024 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.50 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków 
komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta 
Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej 
Krzemiński, dyrektorzy oraz naczelnicy. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum  
i obradowanie poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem 
posiedzenia było analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 60 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie został przedstawiony, stanowi zał. nr 2. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki poinformował, że w materiałach na LVII 
sesję Rady Powiatu znajduje się punkt Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 
Powiatu Gryfińskiego za rok 2023, w ramach którego zostanie zrealizowany punkt z planu 
pracy Komisji na 2024 r. tj. Zapoznanie się z informacją i omówienie zagadnień związanych  
z realizacją zadań przez Powiatową Stację Sanitarno-Epidemiologiczną w Gryfinie, a także  
w ramach projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2023 (druk  
nr 5/LVII) zostanie zrealizowany temat: Informacja dotycząca funkcjonowania Domów 
Pomocy Społecznej na terenie Powiatu Gryfińskiego. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 59/24 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (3 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
W tym momencie przyszła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska. 
 
Ad. 4 Omówienie pracy i dyżurów aptek na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2024 roku. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że zostały wysłane zapytania do aptek z prośbą o podanie godzin 
otwarcia aptek. Po zapoznaniu się z informacją Zarząd Powiatu podjął decyzję, że te godziny 
nie są wystarczające i należy wyznaczyć według nowych zasad aptekę, która będzie pełniła 
dodatkowe dyżury, czyli w dzień wolny od pracy jest uznany za dyżur pełniony przez aptekę 
w niedzielę, święta bez przerwy przez kolejne cztery godziny zegarowe w przedziale między 
godziną 10.00 a 18.00. Za dyżur w porze nocnej uważa się dyżur pełniony przez kolejne dwie 
godziny w przedziale czasowym między godzinami 19.00 a 23.00. Został wysłany do 
wszystkich aptek harmonogram z propozycją, w jakich Zarząd Powiat chce, aby dyżur był 
pełniony. Zgłosiły się dwie apteki, w tym jedna skłonna w 90% do obsadzenia tych dyżurów, 
nie wyznaczyła tylko pięciu dni świątecznych i sobót. Odbyło się spotkanie z kierownikiem 
tej apteki i podjęto rozmowy w celu ułatwienia mieszkańcom dostępu do apteki. Ostatecznie 
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za część tych dyżurów będzie płacił NFZ i część Powiat Gryfiński. Naczelnik dodał, że żadna 
z aptek w Chojnie nie zgłosiła się do pełnienia dyżurów. Jednakże w Osinowie w gminie 
Chojnie jest prywatna apteka, której właściciel mieszka w tym samym budynku, co mieści się 
apteka i powiedział, że jak będzie potrzeba to na tą chwilę otworzy aptekę by ktoś mógł 
wykupić lek. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że przepis mówi tak, że jak 
wyznaczamy dyżur to tylko jednej apteki. Jeżeli wyznaczymy w tym samym czasie dyżur 
drugiej apteki to w Gryfinie za część płaciłoby NFZ a w Chojnie Powiat musiałby pokryć 
dyżur w 100%. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki zapytał, w jakich do tej pory godzinach 
pracowała  apteka w Gryfinie, bez dyżuru.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że w sobotę od 8.00 do 16.00, niedziela do 14.00, a w dni 
powszednie otwarta była do 20.00. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że generalnie Powiat dopłaca do tych 
godzin, które stanowią przerwę między godzinami dziennymi a nocnymi w święta  
(na przykład od 14.00 do 20.00), bo rano i od 20.00 do 22.00 płaci NFZ. Nie możemy płacić 
za te same godziny, za które płaci NFZ. Ustawa określiła, że godzinami nocnymi są 19.00  
do 23.00, które wyliczone były przez ministerstwo w oparciu o ogólnopolskie badania. Koszt 
dla Powiatu wyniesie 30 tysięcy złotych za okres od marca do grudnia 2024 roku. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że jest to jakieś wyjście,  
na pewno zgodnie z wydanym rozporządzeniem, jednak na cały powiat to taki dyżur jednej 
apteki jest za krótki, zwłaszcza dla pacjentów, którzy korzystają z nocnej opieki zdrowotnej. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zawsze może być jakaś uwaga  
i podniesiony głos. Są to wyliczenia z zebranych danych z izb przyjęć w Gryfinie i w Chojnie 
oraz punktów opieki nocnej i świątecznej opieki. 
 
Na posiedzenie przyszedł Radny Jerzy Miler (3+1=4).  
Na posiedzenie przyszła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar. 
 
Ad. 5 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVII sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  
na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 
nieruchomości, położonej w Moryniu przy ul. Rynkowej 27 (druk nr 10/LVII); 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że nieruchomość zabudowana, oznaczona numerem działki 133, 
położona w obrębie ewidencyjnym 3 miasta Moryń, przy ul. Rynkowej 27, stanowi własność 
Powiatu Gryfińskiego. Część ww. nieruchomości stanowi przedmiot umowy najmu 
obejmującej pomieszczenia o pow. użytkowej 111,09 m2 (7 pokoi, łazienka i korytarz) 
znajdujące się na III piętrze w wydzielonym skrzydle budynku mieszkalno-rehabilitacyjnego. 
Pomieszczenia te stanowią miejsce klauzury zakonnej i są wykorzystywane dla celów 
mieszkalnych, przez siostry zakonne pełniące posługę w Domu Pomocy Społecznej  
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w Moryniu. Niniejsza umowa najmu została zawarta na czas określony do 3 lat, tj. od dnia 
21.05.2021 r. do dnia 20.05.2024 r. Z uwagi na zbliżający się termin wygaśnięcia ww. 
umowy, dotychczasowy najemca wystąpił z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy najmu na 
czas oznaczony do 31.12.2025 r. tj. do czasu trwania umowy najmu zawartej pomiędzy 
Zgromadzeniem a Powiatem Gryfińskim na potrzeby prowadzenia Domu Pomocy Społecznej 
dla 120 osób niepełnosprawnych intelektualnie w Moryniu. Mając powyższe na uwadze, 
zasadne jest wyrażenie zgody na zawarcie, na czas oznaczony do dnia 31.12.2025 r.  kolejnej 
umowy najmu z dotychczasowym najemcą. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska. W tym momencie przyszła Zastępca Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska. 
 
Posiedzenie opuścił Starosta Gryfiński Wojciech Konarski. 
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2023 
(druk nr 5/LVII); 

 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki poinformował, że w ramach tego projektu 
zostanie zrealizowany temat z planu pracy Komisji na 2024 r. tj. Informacja dotycząca 
funkcjonowania Domów Pomocy Społecznej na terenie Powiatu Gryfińskiego. 
 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 
Parzych-Malawska powiedziała, że art. 112 ust.12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej nakłada na kierownika powiatowego centrum pomocy rodzinie obowiązek 
przedstawienia Radzie Powiatu sprawozdania z działalności centrum oraz przedstawienia 
wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej, które stanowią załącznik do uchwały.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia „Programu 

rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie Gryfińskim na lata 2024-2026” (druk  
nr 6/LVII); 

 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 
Parzych-Malawska powiedziała, że przyjęty Uchwałą Nr XXV/177/2021 Rady Powiatu  
w Gryfinie z dnia 28 stycznia 2021 r. Powiatowy program rozwoju pieczy zastępczej  
w Powiecie Gryfińskim obejmował lata 2021-2023. Aby zapewnić ciągłość realizacji zadania 
wspierania i rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie Gryfińskim, konieczne jest przyjęcie 
programu na kolejne lata. Mając powyższe na względzie przyjęcie powyższej uchwały jest  
w pełni uzasadnione. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 
Powiatu nr XXIII/164/2020 z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia 
Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Gryfińskim w latach 2021-2025 (druk  
nr 7/LVII); 

 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 
Parzych-Malawska powiedziała, że zgodnie z dokonanymi zmianami w systemie 
przeciwdziałania przemocy domowej, uregulowanymi w ustawie z 9 marca 2023 r. o zmianie 
ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 
r. poz. 535) wprowadzono zmiany definicyjne oraz nowe brzmienie przedmiotu ustawy- 
przeciwdziałanie przemocy domowej. O konieczności wprowadzenia zmian informuje 
również pismo Wojewody Zachodniopomorskiego z dnia 25 października 2023 r. o sygn. 
WZPS-5.9421.2.2023.AJ, które wskazuje, iż jednostki samorządu terytorialnego są 
zobowiązane do wprowadzenia koniecznych zmian w celu dostosowania dokumentu  
do aktualnego stanu prawnego bez względu na perspektywę czasową, na którą je uchwalono. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2024 r. (druk nr 8/LVII); 

 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 
Parzych-Malawska powiedziała, że w projekcie uchwały określa się zadania, na które 
przeznacza się środki przekazane Powiatowi przez Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na podstawie art. 48 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 
1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych. 
Środki w łącznej kwocie 4.168.629,00 zł w 2024 roku przeznacza się na zadania określone  
w załączniku do niniejszej uchwały. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji celowej  

na dofinansowanie zakupu samochodu dla Spółdzielni Socjalnej „Promyk”  
w Goszkowie (druk nr 9/LVII); 

 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika 
Parzych-Malawska powiedziała, że Spółdzielnia Socjalna „PROMYK” w Goszkowie 
wystąpiła do Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej z wnioskiem o udzielenie 
dofinansowania w ramach programu „Odporność oraz rozwój ekonomii społecznej  
i przedsiębiorczości społecznej na lata 2022 – 2025” na  realizację projektu pn. „Promyk 
bliżej klientów – zakup elektrycznego samochodu dostawczego”. Spółdzielni zostały 
przyznane środki finansowe w wysokości 171.700,00 zł (160.000,00 zł na zakup samochodu - 
wartość netto, 11.700,00 zł na pokrycie wydatków bieżących na zakup samochodu – polisa 
ubezpieczeniowa, usługa oklejenia auta, ładowarka zewnętrzna). Środki te nie są 
wystarczające na pokrycie zakupu samochodu i innych wydatków z tym związanych, w tym 
opłacenie podatku VAT. Dlatego też Spółdzielnia Socjalna zwróciła się do Powiatu 
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Gryfińskiego o wsparcie finansowe na ten cel. Udziela się z budżetu Powiatu Gryfińskiego 
dotacji celowej w wysokości 18 400,00 zł dla Spółdzielni Socjalnej „Promyk” w Goszkowie  
z przeznaczeniem na dofinansowanie do elektrycznego samochodu dostawczego. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Gryfinie Monika Parzych-Malawska. W tym momencie przyszedł Naczelnik Wydziału 
Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma. 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powierzenia gminom 
powiatu gryfińskiego prowadzenia zadań z zakresu zarządzania drogami 
powiatowymi w latach 2024-2029 (druk nr 11/LVII); 

 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że koncepcja 
powierzania gminom prowadzenia zadań w zakresie zarządzania drogami powiatowymi na 
ich terenie, obejmujących bieżące i zimowe utrzymanie, a także budowę, przebudowę oraz 
remonty dróg, jest usprawnieniem logistyki administrowania, co przede wszystkim zwiększa 
szybkość reakcji na zaistniałe sytuacje i zagrożenia w ruchu drogowym. Z kolei prowadzenie 
inwestycji drogowych przez gminy zapewnia również ich poprawność i zgodność z lokalnymi 
potrzebami mieszkańców. Zgodnie z obowiązującymi przepisami, do wyłącznej właściwości 
rady powiatu należy podejmowanie uchwał w sprawie powierzania prowadzenia zadań 
jednostkom lokalnego samorządu terytorialnego. Uchwałą Rady wyraża się wolę powierzania 
gminom: Banie, Cedynia, Chojna, Gryfino, Mieszkowice, Moryń, Trzcińsko-Zdrój, 
Widuchowa oraz Stare Czarnowo, w okresie od 01.04.2024 r. do 31.03.2029 r., prowadzenia 
zadań z zakresu zarządzania drogami powiatowymi, wynikających z ustawy o drogach 
publicznych, obejmujących bieżące i zimowe utrzymanie, a także budowę, przebudowę oraz 
remonty dróg. Powierzanie prowadzenia zadań następować będzie każdorazowo na podstawie 
porozumień oraz umów, regulujących zakres powierzonego zadania oraz wzajemne 
rozliczenia finansowe. 
 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że ludzie zostawiają bardzo dużo śmieci  
na poboczach. Radna zapytała do którego momentu droga od Bań do Myśliborza jest 
powiatowa. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że między 
Piasecznem a Rowem, trochę wcześniej przed skrętem w lesie na Dłusko, kończy się powiat. 
Za tę drogę mamy dużo odszkodowań do wypłacenia. Problem tej drogi jest złożony, nawet 
po kilku dniach suchej pogody tam nadal stoi woda w ubytkach drogi. Jest to problem 
melioracyjny. Na prośbę Starosty Gryfińskiego Wydział przesłał pismo do Wojewody 
wnioskujące o uruchomienie środków kryzysowych. Na drodze dochodzi do podtopienia 
korpusu drogi, a w czasie protestu rolników cały ruch przekierowany został na tę drogę. Od 
zwiększonego natężenia ruchu i opadów droga uległa „rozsypaniu”. Przez cztery dni nasz 
wykonawca łatał tam dziury i podejrzewa, że za chwilę będzie trzeba to powtórzyć.  
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki dodał, że droga Piaseczno-Banie, poza tymi 
dwoma odcinkami, które zostały wykonane, na niezrobionych odcinkach nawet nie ma gdzie 
zjechać by uniknąć dziur. 
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Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że jest to 
pokłosie nieudanej ustawy kaskadowej, gdzie oddano powiatowi „agonalną” drogę. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki dodał, że powinno to być priorytetem  
do rozwiązania. Są tam przepusty … 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że jest to 
problem, bo program jest z dofinansowaniem 50/50. A bardzo często droga wymaga wymiany 
całej swojej konstrukcji podbudowy. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że powinien być taki program, żeby w 
pierwszej kolejności dofinansowanie otrzymywały drogi tzw. „łączniki” dróg strategicznych. 
Problem dziurawych dróg nie jest problemem jedynie Powiatu Gryfińskiego, a wszystkich 
powiatów w całej Polsce. Powiat Gryfiński ma szczególnie dużo dróg bo 620 km, średnia na 
sąsiadujące powiaty wynosi około 300 km. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że musi 
powstać jakieś systemowe rozwiązanie na finansowanie dróg powiatowych między 
miejscowościami. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że powinna być brana pod uwagę również 
długość dróg nakładkowych powiatowych w danym powiecie, w szczególności priorytetowo 
powinny być traktowane drogi między miejscowościami. Wydział składa dużo wniosków na 
drogi, niestety często są odrzucane mimo naszych starań. Powinien być przyjęty program 
takiego szlakowego naprawiania dróg. Jest to najbardziej racjonalne rozwiązanie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wniosków Rzecznika 
Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli z dnia 8 lutego 2024 r. (druk  
nr 12/LVII); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że we wniosku w zasadzie nie podają 
informacji na jakiej zasadzie działają czy jako stowarzyszenie czy może fundacja. Jest to 
grupa osób, która ma zacięcie do interpretowania prawa, odrzucają wszystko co nie wywodzi 
się wprost z Konstytucji. Stąd wydają oświadczenia pokontrolne mówiące o tym, że na 
przykład nie uznają Prokuratury Krajowej, uważają ją za organizację działającą w sposób 
całkowicie nielegalny. Propozycja jest uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie 
ze względu na to, że wykraczają poza zakres działania powiatu.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie skargi na działalność 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie (druk nr 13/LVII); 
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Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że w związku ze śmiercią 
wnioskodawcy rodzinie nie przysługuje dofinansowanie, ponieważ to prawo nie wchodzi  
w prawo spadkowe.    
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2024 rok (druk nr 14/LVII); 
 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że uzasadnienie do projektu uchwały jest 
szczegółowo opisane, część zawartych wniosków ma charakter czyszczący, a projekty, które 
były przewidziane do realizacji w 2023 r. ze środków PFRON i środków unijnych, a nie 
zostały zrealizowane, są tutaj uwzględnione. W związku z nową interpretacją Ministerstwa 
Finansów w zakresie ujmowania dochodów dotyczących wpływów z opłat za zajęcie pasa 
drogowego (dochody własne) zmniejsza się i zwiększa się dochody w kwocie 1 233 100,00 zł 
ze względu tylko i wyłącznie na zmianę klasyfikacji budżetowej. Informacją z Ministerstwa 
Finansów o przyjętych w ustawie budżetowej na rok 2024 rocznych kwotach poszczególnych 
części subwencji ogólnej, rocznej wysokości wpłat powiatów do budżetu państwa, rocznej 
kwocie dochodów z tytułu udziału we wpływach podatku dochodowego od osób fizycznych 
oraz osób prawnych (znak pisma: ST3.4750.3.2024 z dnia 7 lutego 2024 r.). Zwiększa się 
dochody Organu dotyczące: części oświatowej subwencji ogólnej – 4 755 504,00 zł, części 
rozwojowej subwencji ogólnej – 1 256 690,00 zł. Również rozpisane zostały zmiany  
w zakresie dróg na wniosek Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami. Ponadto na wniosek 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie w sprawie zmniejszenia planu 
finansowego dochodów oraz wydatków w związku ze zmniejszeniem ilości uczestników 
programu „Zajęcia klubowe w WTZ” finansowanego środkami PFRON (zadania własne, 
finansowanie – środki własne powiatu) zmniejsza się dochody Organu – 27 060,00 zł, 
zmniejsza się wydatki w kwocie 27 060,00 zł. Uzupełnienie planu finansowego wydatków 
Starostwa Powiatowego w Gryfinie – dysponent PCPR z przeznaczeniem na udzielenie 
dotacji dla Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gryfinie (47 uczestników – zwiększenie 12 
533,00 zł) oraz w Goszkowie (30 uczestników – zwiększenie 8 000,00 zł) do wysokości 10% 
udziału powiatu w kosztach pobytu uczestników warsztatów (zadania własne, finansowanie – 
środki własne powiatu) zwiększa się wydatki - 20 533,00 zł. Zwiększa się plan wydatków 
jednostki dotyczących programu „Aktywny Samorząd” finansowanego środkami PFRON w 
związku z rozliczeniem budżetu 2023 r. (zadania własne, finansowanie – przychody) 
zwiększa się wydatki w kwocie 70 527,13 zł. Zwiększenie planu wydatków jednostki 
dotyczących programu „Samodzielność-Aktywność-Mobilność – Mieszkanie dla absolwenta” 
finansowanego środkami PFRON w związku z rozliczeniem budżetu 2023 r. (zadania własne, 
finansowanie – przychody) - zwiększa się wydatki w kwocie 108 278,06 zł.  Zwiększenie 
planu wydatków jednostki dotyczących programu „Samodzielność-Aktywność-Mobilność – 
Dostępne mieszkanie” finansowanego środkami PFRON w związku z rozliczeniem budżetu 
2023 r. (zadania własne, finansowanie – przychody) zwiększa się wydatki w kwocie  
84 216,25 zł. Wnioskiem Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 
w sprawie zwiększenia planu wydatków Wydziału OŚ z przeznaczeniem na wykonanie opinii 
do obserwacji terenów zagrożonych ruchami masowymi ziemi (85 000,00 zł) oraz Wydziału 
ZD z przeznaczeniem na poprawę systemu odwodnienia dróg powiatowych poprzez 
uzupełnienie i ścinkę poboczy, odtworzenie rowów odwadniających (92 117,00 zł). Zmiana 
planu dotyczy środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska pozostałych po rozliczeniu 
budżetu 2023 roku zwiększa się wydatki w kwocie 177 117,00 zł. Wnioskami Dyrektorów 
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jednostek oświatowych w sprawie zwiększenia w planie wydatków z przeznaczeniem na 
podwyższenie wynagrodzeń nauczycieli w związku z rozporządzeniem w sprawie 
minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków 
przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu 
wolnym od pracy. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039 (druk  
nr 15/LVII); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie ze zmianami w budżecie, 
dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego. Zmiana 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego obejmuje również załącznik nr 2, w 
którym dokonano zmian kwot łącznych nakładów, limitów wydatków oraz limitów 
zobowiązań w zakresie następujących przedsięwzięć: 
1. Europejskie staże (finansowanie: program Erasmus+); 
2. Praktyczne podejście do doradztwa zawodowego (finansowanie: program Erasmus+); 
3. Staże bez granic (finansowanie: program Erasmus+); 
4. Rozwój potencjału turystycznego powiatu gryfińskiego, poprzez przebudowę ciągu pieszo-
rowerowego na ul. Marii Konopnickiej w Cedyni (dofinansowanie: PROW 2014-2020); 
5. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Moryniu; 
6. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Dębcach; 
7. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju; 
8. Realizacja pilotażowego programu „Aktywny samorząd” (finansowanie: PFRON); 
9. Rozbudowa Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczo Psychiatrycznego w Nowym Czarnowie 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. (dofinansowanie:  Rządowy Program Inwestycji 
Strategicznych - Polski Ład VIII) - część majątkowa i bieżąca; 
10. Poprawa jakości życia mieszkańców powiatu gryfińskiego, poprzez modernizację dróg 
powiatowych (dofinansowanie: Rządowy Program Inwestycji Strategicznych - Polski Ład II); 
11. Poprawa bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu, poprzez budowę aktywnego 
przejścia dla pieszych w miejscowości Chwarstnica (dofinansowanie: Rządowy Fundusz 
Rozwoju Dróg); 
12. Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców Dolska, poprzez budowę chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 1397Z Mętno - Moryń (dofinansowanie: Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg). 
Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć nie spowodowały zmiany 
horyzontu czasowego załącznika nr 2 WPF. Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 5 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
- brak. 
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Na tym 60 posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.50. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


